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ČESKO: Při prvním pracovním  dnu po čtyřech dnech volna  to chce něco mimořádně výživného!

Společným jmenovatelem dnešní Kosy  je  Petr Fiala.  Tenhle nemasný  neslaný  týpek, od  té doby,
co se nastěhoval do Strakovky  se  svým obludáriem, kterému se, kdo ví proč  pořád ještě  říká vláda
za těch pár měsíců prošel vývojem,  který nemá v Česku obdoby. Prostě  totálně  zpanštěl!  Kdyby  to
komentovala  moje babička, použila  by  svůj oblíbený termín pro takovéhle – zparchantěl. Ale já
nejsem moje babička. Řeknu to po svém  – prodělal stejný vývoj jako druhdy jiný  Pan Čistý z ODS  –
jistý  Petr Nečas -Nagy. Už  schází  jen nějaká  ta  ramlice a  angažování  rozvědky. Pokud  by  se mu
to přihodilo / a  co je dnes  vyloučeno, rozpad manželství  je parádní českých  premierů/ pak bych
tentokráte nevsadil na BIS  nýbrž na   statečného plukovníka Koudelku a jeho boys and girls. Ale  to
jsem odbočil. Zpět k dnešnímu  tématu  Kosy!

Ano, je opět monotematická. O Petru Fialovi. S Petrem Fialou. Jako první  si vám dovolím předložit 
záznam části jeho  projevu z roku 2014, z  tehdejšího sjezdu  Ptákostrany. Budete zírat. Děkuji kosíři,
který to na YouTube objevila poslal!

Prosím, věnujte, ve vlastním zájmu tomu videu  příští 2minuty  vašeho života! Věřte, že nebudte
litovat!!!!

 

To je  nářez, co říkáte? Nářez Evropské unii a  jejím papalášům!!! Prašivý hladový pes  by od  nich
kůrku chleba  nevzal. A tehdejší  Faila a jeho ODS dokonce  ani plný  vagon  mrzkých eur!!!

A  dnes?  Co dnes?  Stejní  neschopní hlupáci a hlupačky, respektive  ještě  neschopnější partička než
ta  tehdejší, vždy  takový  Jean-Claude Juncker se  dnes jeví, ve srovnání s Ursulou  von der
Leyenovou  jako duševní  a  organizační gigant a  Jourová to dotáhla  z řadové komisařky  na 
místopředsedkyni komise  a  hlavního evropského pohůnka, jsou světlem všech nadějí, inspirací,
zdrojem dobra a  garancí  šťastné budoucnosti  Pro stejného Petra  Fialu, kterého jste si právě
poslechli o 8 let mladšího!!!

Takže  je  čas na přechod  k dalšímu  textu. popisujícímu stejného, ovšem už  zpar…ech,ještě , že 
jsem se  včas  zastavil – zpanštělého Petra Fialu DNES!

Ale než tak učiním, nemohu odolat a  dál sem výrok Miroslava Macka, tak jak jej graficky  zpracoval
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Jedno však  mu nelze neuznat – asociálem vždycky  byl a zůstal. Ačkoliv mne  Ukrajina a  dění tam
mele každý  den  úplně na  drobné kousky, to, co mne minulý týden nadzdvihlo ze  židle  je  rozhovor,
který  tenhle  panáček, co mluví jako pan páter, dal  Aktuálně.cz!!!!  To tedy  je úder. Nikoliv 
válčeným štváčům, jak se psalo za bolševika, nýbrž  válečného štváče  obyčejným českým
občanům!!!!

VŠICHNI TROCHU ZCHUDNEME. NEPODLÉHEJME ALE PANICE, ŘÍKÁ PREMIÉR FIALA

Původně jsem to chtěl dát jen tak, jak to Aktuálně.cz otisklo Ale  nedá mi to, abych sem tam nepřidal
svůj komentář hned za  Fialovu odpověď!

 

 

Ze všeho nejvíc teď slyšíme od lidí stížnosti na rostoucí zdražování. Nemáte obavu, že se
dnešnímu období bude jednou říkat „Fialova chudoba“? Někteří vaši kritici to už používají. 

Nejdříve si řekněme, z čeho drahota vychází. Jedním zdrojem je ruská invaze na Ukrajině. Zdražuje
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ceny pohonných hmot, energií a způsobuje další problémy. Dalším zdrojem je inflace a to, co se v
naší zemi odehrávalo za vlády Andreje Babiše. Ta vyhazovala peníze a udělala rekordní dluhy. Stačí
vzpomenout zprávu Nejvyššího kontrolního úřadu, podle které z deficitu 420 miliard korun za loňský
rok nešlo 90 procent na opatření proti covidu, ale úplně jinam.

Vlk:

jako vždycky – oni za nic  nemohou… To Putin!  To Babiš!! Že máme skoro nejvyšší inflaci v EU?  To
Putin, to Babiš!! Kdepak tahle partičkaneschopů, nevědomců a  netáhel!!!

Babišova vláda má nepochybně velký podíl na velkém schodku státního rozpočtu, ale
nemyslíte si, že dnes lidi více zajímá, co s narůstajícími cenami udělá vaše vláda?

My jsme ale zareagovali několika směry. Zareagovali jsme rychle na krach velkých dodavatelů
energií. Zvládli jsme to. Změnili jsme příspěvek na bydlení tak, aby na něj dosáhlo víc lidí.
Zareagovali jsme na ceny energií i pohonných hmot. Připomenu silniční daň a přimíchávání
biosložky. Snížili jsme spotřební daň u nafty prakticky na nejnižší hranici, kterou umožňuje Evropská
unie, abychom cenu vyrovnali s ostatními zeměmi. Zvýšili jsme životní a existenční minimum. A dáme
20 miliard korun na zvýšení penzí.

Vlkův koment:

Tak oni zareagovaly na ceny  energií???? A  zvládli to? Tak, že nepomohli nikomu, respektive – skoro
nikomu!  Energetická žebračenka  je tak složitá, že na ni skoro nikdo nedosáhne. Ohledně energií
pro průmysl se nestalo nic,  vlastně stalo – firmy, jimž končí smlouvy nevědí kudy  kam! A ono slavné
zlevnění PHM? Zatím jen kecy!  Zákon o spotřební dani není upraven, zákon o přimíchávání
biosložky také ne, silniční daň ve  své rozhodující podobě  – kamiony nad  12 tun, tak tam snad ještě
není ani požádáno o výjimku u EU. Ale  v Maďarsku, Polsku a dalších zemích už vlády  s cenou nafty
a benzinu dávno pohnuly! A zvýšili v životní minimum?!!! Které ovšem ani zdaleka  nedosahuje 
součtu výši kapesného a nákladů na  bydlení pro ukrajinské migranty!!! A prý  dají  20 miliard na
penze!!!!

Ve své neskonalé dobrotě- ONI DAJÍ!!!!
A tohle  říká  ten kdo veřejně  tvrdí, že  nám nikdy nebude lhát!!!! Jak nazvat  to co jste právě  četli?

Jenže například zvýšení penzí vychází ze zákona.

Ano, ale zatímco Babiš na to nedal peníze, my jsme je dali. Půjde o nejvyšší jednorázové navýšení.

Vlkův koment:

Drzé čelo lepší poplužního dvora – opět moje babička!!  A to Fialu neznala!  Tak Babiš nedal peníze??
A jak je měl asi  dát, když  do konce jeho vlády  nebyl naplněn zákon vyžadující mimořádné navýšení 
penze? A že půjde o nejvyšší jednorázové zvýšení? Pochopitelně! protože  díky  neschopnostia 
ignoranci Fialy  a spol. zde  exploduje  inflace. Takže  oni MUSELI, opakuji MUSELI takhle 
valorizovat. A  dát ty peníze!!! Žádný altruismus  těch asociálů!!! Žádný! 

Přesto odborníci upozorňují, že opatření musí být výraznější. Jinak se začne propadat do
chudoby i střední třída. 

Snažím se vám vysvětlit, co všechno jsme už udělali. Budeme v opatřeních pokračovat. Naše pomoc
bude cílená. Budeme pomáhat těm, kteří to potřebují. Zároveň je ale lidem potřeba říct: Všichni
trochu zchudneme, všichni budeme mít problémy. Nejde to jinak. Vedle nás je válka a my nejsme



izolovaný ostrov.

Vlkův koment:

On se  snaží vysvětlit , že pomoc je, když nedělají nic. Obávám se, že v tomhle by mohl mít
pravdu!!!!  Ale  slova – VŠICHNI TAK TROCHU ZCHUDNEME od předsedy vlády??? Tohle  už není 
jen drzost, to je prostě pohrdání občanem!  Ten si nikdy nevolí vládu, aby  tak trochu zchudnul!!! 
Ale proto, aby ta zvládla  obtížná období tak, aby se ho a jeho rodiny  to dotklo co nejméně!!  A Fiala 
bez nejmenšího uzardění  občanovi napálí, že tak trochu zchudne. Ono se ovšem jinak chudne
samotnému Fialovi a partě jeho zpanštělých papalášů a papalášek a jinak  dolním 10 000 000!!!! Z
nich  nemalá  část už takhle nevěděla kudy kam. Ale  co, chudoba přece  cti netratí  a furt  se mohou
jít napást. Zejména teď na jaře!

Nemáte strach, že pokud nebudete pomáhat ještě více, vyjdou lidé do ulic a vy začnete
ztrácet voliče?

Nepodléhejme panice. Krize trvá několik týdnů a my děláme krok za krokem, které prokazatelně
pomáhají. Zvyšujeme sociální dávky tak, abychom zachytili i ty, kteří padají ze spodního okraje
střední třídy. Připravili jsme protiinflační rozpočet. Současně bojujeme proti cenám. Připravujeme
zajištění energetické soběstačnosti. Kdybych realizoval nápady opozice, budeme chudí za chvíli
všichni. Vím, že lidé mají obavy, a říkám: Nebojte se, nikoho nenecháme padnout.

Vlkův koment:

Hlavně nepodléhat panice!!! Hlavně to!!! Oni pomáhají , oni zachytí.. Hubou!  Připravili prý
protiinflační rozpočet!  Od  té doby, co je schválený  tak inflace  v  Česku evidentně  je schopna 
vyhrát skok o tyči na příští Olympiádě. Bez té  tyče!A  připravují zajištění energetické
budoucnosti….. S  tou samou  Evropskou unií, kterou  v roce  2014 trhal na kusy  pro naprostou
neschopnost!!!  Konečně  vidím někoho, kdo je opravdu splachovací!

Jenže nejen opozice poukazuje na nedostatečnost vašich opatření. Na střední třídu už
zdražování dopadat začíná.

Naše vláda dělá vše, co může sama udělat. Některé věci se ale ovlivnit nedají. Nemůžeme ovlivnit
cenu ropy na světových trzích. Jsme si ale vědomi, že musíme dál pomáhat cílenými opatřeními
lidem, kteří pomoc potřebují.

Vlkův koment:

Souhlas, jejich vláda  dělá co může udělat. Což znamená, že  buď nedělá nic, v tom se  asi vyzná 
nebo/a je zcela neschopná! A na ta  cílená opatření už jsme vysloveně  alergický. Když  spolu s
Babišem nesmyslně  srazili  daň z příjmu FO na 15%,  tak ti nejméně  vydělávající z toho nezískali 
ani korunu , ale  ti, co berou  sto litrů  měsíčně  4 000. Vždycky při výplatě!!! A kdo bere  ještě  víc,
tak také víc! Hlavně  žádná plošná opatření. Když jde o nejnutnější pomoc lidem!!!

Chystáte tedy další opatření? Můžete říct, jaká budou?

Ano, chystáme, ale budu o nich mluvit, až nastanou. Vyhodnocujeme situaci, díváme se, jaký to má
dopad. Ono je hrozně pěkné říct: Teď vám všem dáme tohle a tohle. Jenže peníze nerostou na
stromech ani je netiskne vláda. To je důležité, aby lidé věděli. My vezmeme peníze od lidí a někam je
přerozdělíme. Nebo si je půjčíme, ale potom je musíme zaplatit.

Vlkův koment:



Tak oni sledují a  analyzují…. Ano, peníze  nerostou na stromech. Buď se  seberou lidem nebo se
zadlužíme. Pro české občany problém. Pro Ukrajince 54 miliard, no problem! Ty klidně sebereme 
českým občanům nebo se  zadlužíme! Každého našeho občana  to přijde na 5 400 Kč. Za jeden jediný
rok!!!  Ten příští nejspíše znovu!!! NA to se  zadlužit lze. Vlastně ve  Fialalandu – MUSÍ!!!

Co když ale lidé začnou protestovat, protože nebudou schopni vyžít se svými penězi?

Na kongresu ODS jsem řekl, že jeden ze základních úkolů vlády je udržet sociální smír. Znovu lidem
říkám: Nebude to lehké, nemůžu vám říct, že se budeme mít všichni lépe, ale kdo se dostane do
existenčních problémů, tomu naše vláda pomůže.

Vlkův koment:

Sociální smír a ODS?  To se vždycky vzájemně vylučovalo a vylučuje! Hubou, jedině hubou  ten
sociální smír  na modro prochází! Až ty  demonstrace  začnou, budu u toho! A co vy?

Nabízí se otázka, jestli reálný stav věcí popisujete pravdivě. Třeba když jste po sto dnech
vlády tvrdil, jak váš kabinet zkrotil covid. Opravdu ho zkrotil?

Říkám lidem pravdu. Pokud jde o zkrocení covidu, berte to jako zkratku. A za tou zkratkou se skrývá
podstata toho, co jsme udělali.

Vlkův koment:

Mohu  oběma  intervjůkům z  Aktuálně jen zatleskat!!!! Vážně!  Dokonale  ho chytili  se staženýma
kalhotama!  Tak mediální zkratka…. A za  ní se prý skrývá podstata.. Za ní  je u stažených kalhot jen
holý zadek!

Nebylo to spíš méně nebezpečnou variantou koronaviru, proočkovaností a velkým
promořením Čechů? 

My jsme řekli, že covid zvládneme a že ho zvládneme jinak než předcházející vláda. Žádné
lockdowny, žádná plošná opatření. Budeme testovat, trasovat, uděláme izolace a provedeme
společnost velmi nakažlivou variantou. To se stalo. Před Vánoci se komentátoři smáli, když jsme
řekli, že nic nezavřeme a prosíme všechny o zodpovědné chování. Nakonec se naše cesta ukázala
jako správná. To mám na mysli, když mluvím o zkrocení covidu. Že jsme ho zvládli naší metodou. Ta
vyžaduje naslouchání odborníkům, což jsme dělali.

Vlkův koment:

Tak oni potřeli koronavirus!!!! Svou metodou!!!  Představte si!!! Trasováním, testováním,
trasováním…Nezbývá, než dát graf oficiálních statistik Válkoministeria. řerbeně je vyznačeno, kdy 
se  Fiala chopil moci na grafu  denních nákaz  za poslední rok:



Fiala  a jeho smutní klauni vše  přebírali, když korona a  konkrétně zabijácká delta  ustoupily. A  jak
to „zvládali“ potom ten graf  ukazuje  zcela  demonstrativně!

Babiš  NIKDY neměl ani omylem tak obrovské denní počty nákaz!!! Nikdy! To až Fiala  s Válkem. A
kdyby  místo vcelku neškodného omikronu zde  řádila  delta nebo původní korona, tak márnice
válečné Ukrajiny  ve  srovnání s těmi českými by  připomínali  vyprázdněnou Antarktidu!!! A  ten
exot nám nebude lhát! Z českých politikářů už vypadlo ledacos. Ale nikdy nic tak nestydatého jako
teď  od  Fialy!

Zbytek už je  až na  dvě otázky, které ještě okomentuji, nezajímavý doběh!

Kromě toho, že nasloucháte odborníkům, se zdá, že nasloucháte i prezidentu Miloši
Zemanovi. Mezi vašimi příznivci jsou slyšet obavy, co všechno jste ochoten Hradu strpět. Je
nějaká hranice, po jejímž překročení byste se ozval opravdu důrazně?

Položme si následující otázku: Volili mě lidé proto, abych byl v neustálém konfliktu, nebo abych řešil
problémy lidí a staral se o jejich zájmy? Já bych řekl to druhé. Nejmenoval snad prezident vládu,
jakou jsem chtěl? Jmenoval. Odsoudil ruskou agresi? Odsoudil, a to velmi tvrdě. Mohu se účastnit
jednání NATO, kterého se jinak účastní prezidenti? Mohu. To je přece důležité pro všechny naše
občany. Byli bychom daleko slabší, kdybychom v této kritické situaci ukazovali rozpory.

Řada vašich voličů ale čekala, že budete protestovat proti prezidentově milosti
odsouzenému řediteli Lesní správy Lány Miloši Balákovi. 



Nesouhlasím s řadou věcí, které říká a dělá Miloš Zeman. Netajím se tím, že se mi ta milost nelíbí.
Jsem ale připraven mluvit s prezidentem a snažím se najít ve většině věcí shodu v zájmu České
republiky.

Máte ale nějakou hranici? Co když je ohrožena bezpečnost naší země, protože vazby
některých lidí z Hradu na Rusko jsou hodně podezřelé?

Jsou věci, které můžete vyřešit, a které vyřešit nemůžete. Jestli někdo chce změnu poměrů na Hradě,
včetně mě, tak má jedinou možnost. Jít za tři čtvrtě roku volit jinak.

Nedal byste ale lidem větší pocit spravedlnosti, kdyby vaše vláda prosadila výraznější
snížení rozpočtu Hradu nebo lánské lesní správy, jejíž omilostněný šéf podle soudu
zmanipuloval zakázku za dvě stě milionů z tohoto rozpočtu?

Rozpočet Pražského hradu byl snížen stejně jako všech dalších institucí. U Hradu šlo přitom o
procentuálně větší snížení. Komu byste sebrali peníze? Koho by to potrestalo? Lesy? Nebo lidi, kteří
jsou na jeho fungování závislí? Památky Pražského hradu? To je opravdu krátkozraká politika.
Opakuji, že kdo chce změnu, tak volbami. I když mi za tuto politiku nikdo nezatleská, nebudu ji dělat
jinak.

Když říkáte, že jediná šance na změnu je volba nového prezidenta, proč jste ještě
nepředstavili svého kandidáta?

Je brzy a není jednoduché kandidáta vybrat. Nestačí mít někoho, kdo je sympatický voličům koalice
Spolu. Dokonce ani někoho, kdo je sympatický voličům celé vládní koalice. Kandidát musí získat i
další voliče. Musí to být osobnost, která vydrží velký tlak, který přinášejí politické kampaně.

Pokud ale půjde do voleb Andrej Babiš, nebude mít obrovskou výhodu proti kandidátovi,
který se představí jen pár měsíců před volbami? 

Čím víc se budeme blížit k volbám, tím méně bude pravděpodobné vytáhnout někoho, o kom
veřejnost nikdy neslyšela. To je jasné. Chci ale všechny ujistit, že přijdeme s řešením. Ať už to bude
naše jméno, nebo se za někoho postavíme.

Podle posledního průzkumu má kromě Babiše největší šanci generál Petr Pavel.

Nebudu se vyjadřovat k žádnému jménu.

Můžete potvrdit, že mluvíte se senátorkou Miroslavou Němcovou a šéfem Senátu Milošem
Vystrčilem? Nebo se senátorem Pavlem Fischerem, který šel do minulé volby a zvažuje i
současnou?

Nebudu se opravdu k nikomu vyjadřovat. Ani pozitivně, ani negativně. To by nebylo správné. Dovedu
si představit osobnosti za ODS, za koalici Spolu i mimo koalici, které bychom mohli podpořit.

A co vy? Můžete vyloučit svou kandidaturu? 

Slíbil jsem lidem, že když vyhraju volby, budu dělat tuhle práci. Je důležitá. Mám v plánu zůstat
premiérem.

Ministryně obrany Jana Černochová o víkendu řekla, že při návštěvě USA navrhne zřízení
americké vojenské základny v Česku. Co vy na to?



Takhle to ale neřekla. Měla na mysli to, že v USA bude jednat mimo jiné o obranné smlouvě, kterou
mají všechny státy střední a východní Evropy kromě Česka. Tato smlouva je základním
předpokladem k tomu, aby se vůbec někdy mohlo o možnosti základny mluvit. Nejde tedy o to, že se
bude jednat o nějaké konkrétní základně.

Vlkův koment

Fiala nám opět NELŽE.Originál vyjádření  Kalamity  Jane  Tzernokh  se jen v placené  verzi  Deníku
N a nikdo po mně nemůže chtít, abych za něco tak slizkého jako je  právě  Deník N platil, ale  jsou
jiné zdroje. Například tn.cz. A taj je k nalezení toto:

Základna NATO v Česku? Černochová o tom chce jednat s americkým ministrem obrany

V Česku by mohla po vzoru Slovenska vzniknout americká základna. O tomto tématu se po
Velikonocích bude bavit ministryně obrany Jana Černochová (ODS) se svým americkým protějškem.

V Česku by mohla vzniknout americká základna. Na kongresu ODS o tom mluvil europoslanec
Alexandr Vondra. Ministryně obrany Jana Černochová by ráda toto téma otevřela již po Velikonocích,
kdy se má v USA setkat se svým protějškem Lloydem Austinem.
Takže kdopak nám tu lž…. vlastně, zase mluví pravdu?

Na druhé straně, nebylo by vhodné prosazovat základnu právě teď, kdy se lidé v Česku cítí
více ohroženi Ruskem? Nevyhýbáte se této možnosti, protože je politicky výbušná?

Nebojím se riskantní věci. Musí ale jít v nějakých krocích. Zatím nemáme ani tu základní smlouvu.
Pro mě jako člověka, který věří v transatlantickou spolupráci a ví, že naše bezpečnost je závislá na
spolupráci s USA, je to dobré téma. Dělejme ale věci, které můžeme udělat hned a rychle. Například
zvýšení výdajů na obranu, posílení naší armády a ještě větší zapojení do aktivit NATO.

Jako premiér teď musíte řešit nebývalou uprchlickou vlnu z válkou zasažené Ukrajiny.
Očekáváte, že Češi zůstanou k uprchlíkům vstřícní?

Zvládáním této vlny dokážeme předejít řadě vážných společenských problémů, zvýšené kriminalitě
nebo vzniku uprchlických ghett. Nehledě na lidský a morální rozměr celé věci. Je naší povinností
pomoci ženám a dětem, které prchají před hrůzami válečných zločinů.

Vlkův koment:

Český občan má za  to, že  vláda je tu od toho, aby  především pomáhala  ČESKÝM OBČANUM!!
Fiala  ale má za povinnost pomáhat  Ukrajincům.  Opět se opřu o svoje  oblíbená  čísla. Nedávno 
vlád a zveřejnila, že  na Ukrajince plánuje vydat 54 miliard korun. Já to přepočetl na ukrajinskou 
hlavu,v  Česku – cca 350 000osob. A vyšlo mi, že  to  znamená  výdaj 154 285 na jednoho migranta
a rok. Porovnával jsem to s výdaji  Prahy na jednoho pražského občana. Dnes si ke srovnání vyberu 
celý rozpočet  České republiky. Je zatím schválen ve výši 1 893 241 111 917 Kč. Když  toho skoro 1,9
bilionu podělíte  10 000 000 občanů vyjde  vám 189 324 Kč na tuzemce. Rozdíl 39 000!!!! A  to
stání rozpočet  kryje  veškeré náklady  této republiky!!! Úplně  všechny!!! Žádné jen kapesné, žádné
jen ubytování, žádné  jen zdravotní péče, žádné další jen. Prostě  úplně  všechno. Něco tady hodně ,a
le  opravdu hodně  smrdí!!!! A  Fila  nám vysvětluje, že  to naopak voní po fialkách –Je naší
povinností pomoci ženám a dětem, které prchají před hrůzami válečných zločinů.

Mám dost, co vy?

Drtivým počtem hlasů jste byl o víkendu znovu zvolený předsedou ODS. Často říkáte, že se

http://:%20https//tn.nova.cz/zpravodajstvi/clanek/458978-americka-zakladna-v-cr-ministryne-cernochova-by-byla-pro?campaignsrc=tn_clipboard


strana změnila od dob, kdy měla různé aféry. V čem konkrétně se změnila?

Na to mám jednoduchou odpověď. Lidé, kteří šli s námi v ODS v posledních osmi letech, věří
hodnotám, na kterých strana stojí. Nejsou ve straně kvůli tomu, aby ji využili k vlastním cílům.
Takoví už jsou dávno jinde. Naše strana má za sebou velké úspěchy a velké pády.

V pátečním projevu na kongresu ODS to vypadalo, že posíláte kolegům varování, aby strana
nespadla do dřívějších problémů. 

Říkám jim všem, že jsme zdánlivě na vrcholu, ale ať nezapomínají dívat se na lidi kolem sebe. Žádná
strana nebyla a není pod takovým drobnohledem jako my. Poučili jsme se z chyb a lidé nám to
uvěřili. Svedli jsme úspěšný boj o charakter ODS. Ve straně máme spoustu lidí, kteří ji zakládali na
ideálech Občanského fóra z roku 1989. A spoustu mladých lidí, kteří umí být hodně kritičtí. I to
považuji za výhodu dnešní ODS.

Svedli jste boj o charakter strany, i když jste na sjezdu měli dřívější premiéry Mirka
Topolánka a Petra Nečase, o jejichž kauzách bychom mohli dlouho mluvit?

Otevřeně jsme pojmenovali naši minulost. Nevidím důvod, proč nepozvat na kongres dva bývalé
předsedy, kteří se ke straně hlásí a mají radost, že je znovu úspěšná. Oni dnes neovlivňují politiku
ODS. Nevím, proč bychom měli strkat hlavu do písku.

Rozhovor děláme v Brně, kde se nad chováním některých představitelů ODS stále vznášejí
pochybnosti. Nebojíte se, že to může znamenat nové problémy?

Opakuji, že ODS je v dobré kondici. Jako politolog vím, že v každé straně a každé instituci jsou lidé,
kteří se snaží zneužít svoji moc. Tomu se neubráníte ani v rodině. Nejdůležitější ale je, jak si s tím
instituce poradí. Vždy, když se v ODS projevily aféry, tak je strana a její členové řešili. To je obrovský
rozdíl proti stranám, které nemají vnitřní demokracii. V demokratické straně musí lidé, kteří jsou z
něčeho obviněni, své jednání vysvětlit. Když to nevysvětlí, strana jedná.

Občané ani ministři nežijí jen politikou, pojďme skončit rozhovor tím, že se blíží
Velikonoce. Je to pro vás jako křesťana výjimečné období?

Nemluvím příliš o víře, je pro mě ale důležitá i kvůli tomu, jak přistupuji ke světu a vyrovnávám se s
některými věcmi. Velikonoce jsou pro mě především svátkem zmrtvýchvstání Ježíše Krista.
Připomínají utrpení. Ukřižování připomíná, že v utrpení může být člověk sám, může cítit pochyby a
zoufalství. Myslím, že nám to může pomáhat zvládnout naše slabosti, problémy, nedůvěru a pocit
osamění. A potom je úžasná věc vzkříšení a zmrtvýchvstání, tedy naděje. Obrovská naděje pro svět.

Pomáhá vám víra i v politice?

Tím, že mi pomáhá v životě, pomáhá mi i v politice. Není to ale žádná berlička, neznamená to, že
věřící člověk to má lehčí. Ani náhodou. Jsem ale rád, že víra dává člověku i jasný řád, prověřený
mnoha lety.

Je to důvod, proč máte rád citát „Kdo se ožení s duchem doby, bývá brzy vdovcem“?

Ano, to je výrok blízký člověku přemýšlejícímu nad světem stejně jako já, očima konzervativce.
Snažím se rozpoznávat, co je hodnotné, co je dobré, co stojí za zachování, a co naopak máme opustit.
Ale také co jsou dobové módy, kterým nemáme podléhat a na které nemáme naskakovat.
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